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Rada Powiatu Łukowskiego 

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu 

Protokół 2/2025 

 

Obrady rozpoczęto 5 lutego 2025 o godz. 9:00, a zakończono o godz. 9:48 tego samego dnia. 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Starostwa Powiatowego w Łukowie. W posiedzeniu wzięło udział 

4 członków. 

 

Obecni: 

1. Karol Ciołek 

2. Krzysztof Szczęśniak 

3. Wojciech Szczygieł 

4. Włodzimierz Wolski 

5. Agata Zabielska 

 

Głosowano w sprawie: Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania: OBECNY: 4, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (4) Karol Ciołek, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Agata Zabielska 

NIEOBECNY (1) Włodzimierz Wolski 

 

 Lista gości na posiedzeniu: 

1. Jerzy Kędra – Członek Zarządu Powiatu 

 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

 Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Krzysztof Szczęśniak. Posiedzenie było prawomocne – lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący zapytał, czy do przesłanego porządku obrad są uwagi. Uwag nie było.  

 

Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia, który został przyjęty bez uwag. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Zatwierdzenie protokołu Nr 6/2024 z posiedzenia komisji w dniu 18.12.2024 r. oraz protokołu 

Nr 1/2025 z posiedzenia komisji w dniu 24.01.2025 r. 

3. Zapoznanie się z kalendarium kulturalno – sportowym Powiatu Łukowskiego na rok 2025. 

4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego za 2024 rok w szkołach prowadzonych przez Powiat Łukowski. 

5. Założenia rekrutacji na rok szkolny 2025/2026 w szkołach Powiatu Łukowskiego. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie procedury przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych oraz 
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podejmowania działań następczych przez Radę Powiatu Łukowskiego. 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji w 2024 r.  

8. Sprawy różne. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

 

 2. Zatwierdzenie protokołu Nr 6/2024 z posiedzenia komisji w dniu 18.12.2024 r. oraz protokołu Nr 

1/2025 z posiedzenia komisji w dniu 24.01.2025 r. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Zapytał, czy są uwagi to treści protokołu Nr 6/2024 

z posiedzenia komisji w dniu 18.12.2024 r. Uwag nie było więc zaproponował przyjęcie protokołu bez jego 

odczytywania. 

   

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie protokołu 6/2024 z posiedzenia komisji w dniu 18.12.2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) Karol Ciołek, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (1) Włodzimierz Wolski 

  

Protokół został przyjęty 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Zapytał, czy są uwagi to treści protokołu Nr 1/2025 

z posiedzenia komisji w dniu 24.01.2025 r. Uwag nie było więc zaproponował przyjęcie protokołu bez jego 

odczytywania. 

 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie protokołu Nr 1/2025 z posiedzenia komisji w dniu 24.01.2025 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) Karol Ciołek, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (1) Włodzimierz Wolski 

 

Protokół został przyjęty 

 

3. Zapoznanie się z kalendarium kulturalno – sportowym Powiatu Łukowskiego na rok 2025. 

  

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Poprosił o zabranie głosu Panią Naczelnik Wydziału 

Promocji, Rozwoju i Polityki Społecznej Agnieszkę Mościcką. 

 

Naczelnik Wydziału Promocji, Rozwoju i Polityki Społecznej Agnieszka Mościcka: Szanowni 

Państwo, kalendarium kulturalno-sportowe Powiatu Łukowskiego na rok 2025 zostało przygotowane 

w oparciu o zebrane informacje na temat organizowanych imprez, uroczystości od gmin, miast, muzeów, 

bibliotek i stowarzyszeń. Prezentacja tego kalendarium umieszczana jest na stronie powiatu. No i wiadomo, 
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w trakcie trwania roku podlega jeszcze takim, tak powiem, transformacjom, prawda, to kalendarium, 

ponieważ dochodzą nowe wydarzenia, które są organizowane i przedstawia się właśnie tak ta informacja 

w tym kalendarium. To są informacje zebrane z ogółu instytucji, z całego powiatu. 

 

 Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Jeśli nie ma pytań to przechodzimy do punktu 

kolejnego. 

 

4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego za 2024 rok w szkołach prowadzonych przez Powiat Łukowski. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Punkt kolejny, sprawozdanie z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli i tu już poproszę o Pana Dyrektora. 

 

Dyrektor Powiatowego Zespołu Oświatowego w Łukowie Krzysztof Konstanty: Panie 

Przewodniczący, Wysoka Komisja, przygotowaliśmy takie sprawozdanie, jest to obowiązek coroczny 

wynikający z ustawy. To sprawozdanie zostało przedłożone Zarządowi Powiatu. Zarząd to sprawozdanie 

przyjął i wynika z niego, że na wszystkich stopniach awansu zawodowego nauczycieli osiągnęliśmy 

wymagane ustawą poziomy wynagrodzeń. To jest w przypadku nauczyciela początkującego 120% kwoty 

bazowej zwiększone o 2,308%. W przypadku nauczyciela mianowanego 144% kwoty bazowej. 

I w przypadku nauczyciela dyplomowanego 184% kwoty bazowej. Kwota bazowa w roku 2024 wynosiła 

5176,02 zł. Na każdym ze stopni awansu zawodowego te minimalne kwoty zostały przekroczone w skali 

naszego powiatu. Oznacza to, że nie będziemy musieli płacić dodatku wyrównawczego. Gdybyśmy nie 

osiągnęli takiego poziomu wymaganego wówczas, taki dodatek do tego poziomu musielibyśmy wypłacić. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Dziękuję. Czy może jakieś pytania do pana 

dyrektora? Ze strony komisji nie ma. Dziękuję. 

 

5. Założenia rekrutacji na rok szkolny 2025/2026 w szkołach Powiatu Łukowskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Punkt kolejny również pan dyrektor, kilka słów. 

Rekrutacja na rok 2025-2026. 

 

 Dyrektor Powiatowego Zespołu Oświatowego w Łukowie Krzysztof Konstanty: Szanowni 

państwo, podobnie jak dokument poprzedni, również i ten został przyjęty przez Zarząd Powiatu, a mówiąc 

ten dokument mam na myśli założenia rekrutacji na rok szkolny 2025-2026 w szkołach Powiatu 

Łukowskiego. Tradycyjnie już jak co roku taki dokument opracowujemy, a podstawą jego opracowania 

są następujące przesłanki. Po pierwsze demografia, czyli dane zebrane z gmin naszego powiatu mówiące 

o tym jak wygląda ilość uczniów w klasach ósmych. No akurat to nas najbardziej interesuje w przypadku 

rekrutacji. Druga przesłanka to skuteczność rekrutacji. Obserwujemy jaka jest skuteczność rekrutacji 

w latach poprzednich. No i przyjmujemy jakąś taką przeciętną, żeby nie obniżać tej skuteczności. 
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Nie zaniżać jej, ale też i zbyt optymistycznie nie podchodzić, czyli nie zawyżać tej skuteczności. Około 96-

97% absolwentów szkół podstawowych z terenu powiatu łukowskiego wybiera szkoły średnie, nasze szkoły 

średnie jako szkoły kontynuacji nauki. Trzecia istotna przesłanka to liczebność klas pierwszych. Jest to ważny 

element tej układanki oświatowej. Ponieważ liczebność klasy generalnie no warunkuje to czy klasa jest 

w pełni finansowana z potrzeb oświatowych, czy też należy dołożyć do tej klasy pieniędzy z budżetu 

powiatu. I taką średnią oczekiwaną w klasach pierwszych naszych szkół w przypadku liceum 

ogólnokształcącego chcielibyśmy, żeby to była ta średnia w wysokości 30 uczniów na klasę. W przypadku 

technikum 31, w przypadku szkoły branżowej 32. Nie udaje nam się takiej liczebności osiągać, ale osiągamy 

ją tradycyjnie na poziomie 29,7-29,8 więc zbliżamy się do tej oczekiwanej średniej. Powodem tego jest 

sytuacja taka, że w szkołach poza łukowskich tych zamiejscowych liczebność oddziałów klas pierwszych jest 

niższa. Natomiast w szkołach łukowskich, miejskich zwykle ta liczebność oddziału przekracza 30 albo jest 

30. Do tego też dochodzą klasy integracyjne. A takie mamy w kilku szkołach. Tam liczebność maksymalna 

jest 20 uczniów. One również rzutują na tą przeciętną liczebność uzyskiwaną w skali całego powiatu. 

I kolejną taką przesłanką to są możliwości organizacyjne szkół. Wszystkie nasze szkoły mają możliwości 

organizacyjne duże. Ten warunek miał istotne znaczenie w rekrutacji sprzed 2 lat, kiedy mieliśmy wyż taki 

jednoroczny i trzeba było sobie poradzić z taką ilością absolwentów szkół podstawowych na poziomie 

1,5 roku przeciętnego. W tym roku spodziewamy się i z danych demograficznych wynika, że szkoły 

podstawowe na terenie powiatu łukowskiego ukończy 1246 uczniów i to jest przeciętny wynik, taki jak 

obserwowaliśmy on oprócz tego jak mówiłem ostatnio rocznego, kiedy było bodajże 850, a poprzednio było 

1600, ale to wynikało z tego, że 6-latki poszły do szkoły rok wcześniej. Natomiast teraz jakby znów 

wróciliśmy do tego starego poziomu w granicach 1246. Prognozy demograficzne mówią, że w kolejnych 

latach ta liczba nie będzie ulegała dużym wahaniom. W 2026 roku 1166 i w 2027 1219 więc jest to mniej 

więcej stały poziom. To pozwala tak dosyć spokojnie patrzeć na to w jakim kształcie organizacyjnym nasze 

szkoły będą funkcjonować. I zakładamy, że ta skuteczność rekrutacji w granicach 94, około 1171 uczniów, 

że pojawi się w naszych szkołach. I jak to wynika? Jak ta rekrutacja wygląda w poszczególnych szkołach. 

Założenia rekrutacji. Te założenia są zwykle, zawsze tak robione, że mają charakter pesymistyczny. To znaczy 

chcielibyśmy, bo oczywiście założenia rekrutacji przełożą się na pierwszy projekt Arkusza Organizacyjnego 

Szkół. I nie chcielibyśmy doprowadzić do sytuacji takiej, że w arkuszu umieścimy oddziały z przedziałami 

godzin dla nauczycieli, a potem okaże się, że nie udało nam się zrekrutować tych oddziałów i dyrektorzy 

stoją przed problemem zabezpieczenia godzin dla nauczycieli, którym te godziny w arkuszu wpisano. 

Sytuacja mocno problematyczna. W związku z tym, jak gdyby podchodzimy pesymistycznie. A ten 

pesymizm objawia się w ten sposób, że zmniejszamy ilość oddziałów w arkuszu organizacyjnym, które będą 

oddziałami z przedziałami nauczycielskimi. Pewną część tych oddziałów, tą co do której nie mamy pewności, 

że się nabiorą albo że prawdopodobieństwo, że się nabiorą nie jest zbyt wysokie, zostawiamy na wakacie. 

Natomiast w ofercie edukacyjnej pokazujemy łączną liczbę takich oddziałów. Taki zabieg stosujemy od kilku 

lat i on się udaje. Nie doprowadziliśmy w żadnym roku do sytuacji takiej, że musieliśmy szukać sposobu 

na uzupełnienie etatu nauczycielskiego z powodu braku godzin. Poszczególne szkoły, wygląda to 

w następujący sposób. A jeszcze jedna przesłanka jest taka, że chcielibyśmy, żeby w przypadku jakiś 

wahnięć, zdecydowanych zwiększeń ilości absolwentów szkół podstawowych, czy też zmniejszeń, żeby cena 

jaką płacą nasze szkoły, czy też zysk jaki nasze szkoły mają był zyskiem podzielonym mniej więcej równo 

pomiędzy wszystkie szkoły. I tak. To znaczy krótko mówiąc obserwujemy, ile oddziałów wychodzi, 
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ile oddziałów pierwszych klas przyjdzie i staramy się, żeby to była mniej więcej zachowana jednakowa 

proporcja dla wszystkich szkół. Pierwsze liceum ogólnokształcące kończy 6 oddziałów. Zakładamy, 

że w arkuszu pojawi się oddziałów 6. W arkuszu z przydziałem dla nauczycieli pojawi się tych oddziałów 6. 

I w ofercie edukacyjnej tych oddziałów będzie 6. Dopuszczamy taką możliwość, że w przypadku, w sytuacji 

takiej, kiedy będzie duże zainteresowanie w rekrutacji kształceniem w jakimś profilu, tych profilów 

w Kościuszce jest 6, to dopuszczamy taką możliwość, że będziemy mogli zdublować oddział. Tak się działo 

w latach poprzednich. Ale nie chcielibyśmy tego robić kosztem innych szkół. To znaczy obserwujemy jakie 

jest zainteresowanie kształceniem, w tym wypadku w I Liceum Ogólnokształcącym kandydatów z pierwszej 

preferencji. Bo wiemy, że system naboru elektronicznego przydziela do szkół biorąc pod uwagę zdobycz 

punktową danego ucznia, ale też biorąc pod uwagę jego preferencje. No i jeżeli z pierwszej preferencji 

uczeń wybiera jakąś tam szkołę i klasę, to jest duże prawdopodobieństwo, że do niej się dostanie. Właściwie 

pewność. IV Liceum Ogólnokształcące kończy 4 oddziały. Zakładamy, że pojawią się 4 nowe oddziały klas 

pierwszych i wszystkie 4 będą z przydziałem dla nauczycieli. W ofercie edukacyjnej tych oddziałów będzie 

4. Zespół szkół nr 1. Technikum. W technikum kończy oddziałów 5. Zakładamy, że w arkuszu organizacyjnym 

pojawią się 4 oddziały z przydziałem dla nauczycieli. 1 oddział na wakacie. A w ofercie edukacyjnej pojawią 

się 3 oddziały 32 osobowe i 4 oddziały 16 osobowe. Te oddziały 16 osobowe wynikają stąd, że chcemy 

pokazać w ofercie edukacyjnej ofertę wszystkich zawodów, które w tej szkole są. Chociaż w tym roku 

ograniczamy tę liczbę zawodów, bo chcemy eliminować przypadki, kiedy będziemy mieli klasy 

dwuzawodowe. One są po prostu drogie i nie finansują się z subwencji oświatowej. To z uwagi na to, 

że musimy dzielić te grupy na zajęciach zawodowych z konkretnego zawodu. Zajęcia ogólne razem, a zajęcia 

z zawodu oddzielnie. Jeśli chodzi o branżówkę kończą 4 oddziały w Zespole Szkół nr 1. Zakładamy, 

że oddziałów pierwszych w arkuszu będzie 3. I w ofercie edukacyjnej pokażą się 3 oddziały 32 osobowe. 

Czyli jakby pełna oferta tej szkoły. Tutaj rozmawialiśmy z dyrektorem, dyrektor zastanawia się w jaki sposób 

ułożyć ofertę edukacyjną, ponieważ dzisiaj tych zawodów w ofercie ma więcej. Ale są takie zawody, które 

nie cieszą się zainteresowaniem. Takim zawodem w technikum jest handlowiec. Właściwie tam nabór jest 

zerowy więc ten zawód w tym roku pewnie się w ofercie nie pojawi w ofercie Zespołu Szkół nr 1. Natomiast 

pojawi się w szkole branżowej jako sprzedawca. Więc ktoś kto chciałby pracować w sklepie będzie mógł 

skończyć szkołę branżową, no a potem branżową drugiego stopnia, czy uzupełnić swoje wykształcenie. 

Zespół Szkół nr 2 w technikum kończą 2 oddziały. Zakładamy, że w arkuszu organizacyjnym z przydziałem 

dla nauczycieli pokażą się 2 oddziały i 1 oddział na wakacie. I w ofercie edukacyjnej w technikum pokażą 

się 2 oddziały pełne i 2 oddziały 16 osobowe. Bo tam znowu mamy 4 zawody w ofercie, no i póki co każdy 

z nich zainteresowaniem się cieszy. Może nie takim, że nabieramy 32 osoby na pełny oddział, no ale tak 

powiedzmy sobie w granicach 16, czy to będzie OZE, czy to będzie kelner, czy to będzie kucharz to 

w granicach takiej ilości ta rekrutacja jest skuteczna. No i wtedy tworzymy oddziały 2 zawodowe. Chociaż 

jak mówiłem kierunek jest taki, żeby ograniczyć liczbę takich oddziałów 2 zawodowych. I w branżówce. 

Tutaj kończę oddziałów 5. Zakładamy, że pojawi się w arkuszu organizacyjnym 3 oddziały, nazwijmy je 

masowe, czyli pełne 32 osobowe i 1 oddział integracyjny. Ta szkoła ma tradycje, jeśli chodzi o kształcenie 

integracyjne w szkole branżowej i zdarza się tak, że właściwie co roku zdarza się tak, że dublujemy oddział 

integracyjny. W ostatnich latach to zainteresowanie kształceniem w oddziale integracyjnym jest dosyć duże 

w szczególności, jeśli chodzi o uczniów z niepełnosprawnościami. Więc tutaj dopuszczamy taką 

ewentualność, że taka możliwość zdublowania oddziału integracyjnego wystąpi. Jeśli chodzi o Zespół Szkół 
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nr 3 tutaj ten spadek jest największy, bo kończy oddziałów 8, a zakładamy, że pojawi się z przydziałem 

godzin dla nauczycieli oddziałów 6 i 1 na wakacie. I tutaj z panią dyrektor rozmawialiśmy, pani dyrektor 

w tym roku zrezygnuje z naboru w zawodzie agrobiznes, ponieważ on cieszył się w ostatnich latach zerową 

właściwie popularnością. Nie było tam chętnych i nie udało nam się utworzyć oddziału. No i zawodem, 

co do którego zarząd podjął decyzję, że też nie będzie w tej ofercie to technik żywienia. Ponieważ technik 

żywienia, jak gdyby przenosimy go do Zespołu Szkół nr 2. Tam Zespół Szkół nr 2 ma specjalistyczną 

nowoczesną pracownię wybudowaną z pieniędzy z ostatniego projektu na kształcenie zawodowe. I tam 

chcielibyśmy, żeby ta szkoła się specjalizowała w takich nazwijmy to w zawodach usługowych, kelner, 

hotelarz, technik żywienia. Tam jest też technik OZE, ale to jest zawód i pracownia, która powstała w wyniku 

projektu. Zastanawiamy się czy kontynuować w kolejnych latach, czy zrezygnować, bo ten zawód odstaje 

od profilu działalności szkoły. Chcielibyśmy, żeby szkoła się właśnie specjalizowała w takich usługowo – 

żywieniowych zawodach. A z kolei Zespół Szkół nr 3 to tutaj bardzo dużym zainteresowaniem cieszą się 

zawody typu ekonomista, informatyk, programista, grafik komputerowy, logistyk, spedytor. Więc 

chcielibyśmy, żeby ten kierunek w tych szkołach był rozwijany. No Zespół Szkół nr 1, żeby to była szkoła 

techniczna, żeby ona się kojarzyła z bazą, która w tej szkole jest i choćby z Branżowym Centrum 

Umiejętności. Dlatego też handlowiec no tam jest pytanie, ja rozmawiałem z dyrektorem na temat 

ekonomisty, bo tam też jest ekonomista, ale ekonomista jest również w Zespole Szkół nr 3. Wydaje się, 

że oferta na ten zawód dwóch klas, to może zbyt dużo. Jeśli chodzi o Adamów. W liceum kończy jedna klasa, 

zakładamy, że jedna się pojawi i planujemy, że ona będzie z przydziałem godzin dla nauczycieli i to będzie 

klasa masowa, czyli 32 osobowa. Przy czym tutaj w Adamowie jest tak, że jest to szkoła zamiejscowa 

z jednym oddziałem liceum więc tutaj może się pojawić taka sytuacja, że zarząd wyrazi zgodę 

na zwiększenie ilości godzin, które będą dedykowane na przedmioty rozszerzone, że tych rozszerzeń będzie, 

nie będą dwa przedmioty rozszerzone jak to klasycznie bywa na przykład nie wiem matematyka, fizyka czy 

biologia, chemia. Tylko tych przedmiotów będzie rozszerzonych. Część z nich jest realizowana w ramach 

innowacji. Zarząd zdarza się, że wyraża zgodę na zwiększenie ilości godzin na dodatkowe rozszerzenie, 

ale to dzisiaj jeszcze takiej decyzji nie podejmujemy. Zobaczymy jak będzie wyglądała sytuacja w naborze. 

Jeśli chodzi o technikum, tutaj nie mamy oddziału kończącego, ale chcielibyśmy, żeby nabór do tej szkoły 

był naborem aktywnym i jedna klasa pojawiłaby się w arkuszu na wakacie. Natomiast w ofercie edukacyjnej 

pojawiłyby się dwa zawody, które to technikum oferuje jako zawody kształcenia, czyli technik leśnik 

i technik architektury krajobrazu. Zobaczymy. W zeszłym roku nie udało nam się tam utworzyć klasy 

pierwszej natomiast liczymy na to, że w tym roku się to uda i ta klasa technikum zafunkcjonuje. Jest więcej 

absolwentów szkół podstawowych. I w branżówce jedna klasa odchodzi, zakładamy, że jedna klasa się 

pojawi, jedna pełna klasa. Przy czym tutaj znowu jest no może nie dylemat, ale taka sytuacja, że szkoła ma 

możliwości kształcenia, realizowania kształcenia zawodowego w dwóch zawodach fryzjer i kucharz. 

I w związku z tym w ofercie edukacyjnej pojawia się, ja tu mam wpisane, że będą dwa oddziały 16 osobowe. 

Tak naprawdę będą trzy oddziały 11 osobowe, bo pojawi się oferta dla kucharza, dla fryzjera i oddział 

wielozawodowy, żeby jak gdyby pokazać wszystkie możliwości tej szkoły. Zespół szkół w Radoryżu. Tutaj 

mamy oddziały kończące dwa w liceum. I zakładamy, że dwa będą na pewno i je umieszczamy z przydziałem 

godzin dla nauczycieli. Natomiast jeden pojawi się na wakacie. A w ofercie edukacyjnej pojawią się trzy 

oddziały. I tutaj słuchajcie państwo sytuacja jest taka troszeczkę nowa, ponieważ jak państwo doskonale 

wiecie mamy tam certyfikowaną klasę mundurową wojskową. Rada powiatu nie tak dawno podjęła decyzję 
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o wyrażeniu zgody na utworzenie kolejnej klasy mundurowej, jak gdyby finansowanej z projektów 

centralnych rządowych. Klasy mundurowej finansowanej tym razem z budżetu Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji. Taki policyjno plus straż graniczna. Dokumenty do tego projektu zostały 

złożone. Liczymy na to, że dostaniemy, że jak gdyby znajdziemy się w gronie tych powiatów, a szkoła 

w Radoryżu w gronie tych szkół, które takie klasy pod patronatem MSWiA będą mogły tworzyć. I wtedy 

musielibyśmy utworzyć trzy oddziały pewnie. Dlatego, że wszystko wskazuje na to, a już są informacje takie, 

że nie będziemy mogli połączyć klasy policyjnej z klasą strażacką, tak jak do tej pory żeśmy to robili. 

Będziemy musieli zrobić trzy oddzielne oddziały, czyli trzy, jak gdyby mundury, bo tam takie kształcenie jest 

w tych trzech mundurach wojsko, policja, straż. Natomiast mamy taki pomysł, że organizacyjnie byłoby te 

trzy oddziały, ale na lekcji zrobilibyśmy zajęcia międzyoddziałowe i mielibyśmy dwa oddziały, czyli nie 

dublowalibyśmy godzin. Jeśli chodzi o Stoczek Łukowski mamy tam trzy szkoły liceum, technikum i szkołę 

branżową. W liceum nie kończy żaden oddział, nie mamy też klasy pierwszej, czyli nie udało się w zeszłym 

roku tego liceum utworzyć. Natomiast chcielibyśmy, żeby ta oferta liceum też była ofertą aktywną 

i umieszczamy jeden oddział liceum na wakacie w arkuszu kwietniowym, a w ofercie edukacyjnej jeden 

oddział jako oddział integracyjny, ponieważ taka możliwość w tej szkole istnieje. Natomiast jeśli chodzi 

o technikum, kończy jeden oddział. I jeden oddział zakładamy, że będzie z przyjęciem godzin dla nauczycieli 

w arkuszu. A w ofercie edukacyjnej dwa zawody, bo są tam dwa zawody technik – mechanik i logistyk i na 

te zawody w sumie tam w granicach dwudziestu kilku osób się decyduje na kontynuację kształcenia w tej 

szkole. I w szkole branżowej jest podobnie, kończy jeden oddział. Zakładamy, że jeden się pojawi. W ofercie 

edukacyjnej są dwa zawody wielozawodowa i mechanik samochodowy. No to w związku z tym, 

że wykorzystywane są warsztaty, które nie tak dawno zostały tam wybudowane. Gdyby podsumować te 

założenia rekrutacji to w klasach, które będą umieszczone w arkuszu z przydziałem godnie dla nauczycieli 

byłoby tysiąc czterdziestu czterech uczniów. I tu jest ten pesymizm, o którym mówiłem wcześniej no, bo 

zakładamy, że będzie ich tysiąc stu siedemdziesięciu jeden. Czyli co najmniej trzy oddziały jeszcze mamy 

gdzieś tam wyrzucone na wakat. Łącznie biorąc pod uwagę również te oddziały, Które są na wakacie 

przygotowaliśmy ofertę dla tysiąc dwustu trzydziestu sześciu uczniów. I z tego rozkład procentowy 

na poszczególne typy szkół jest następujący. Liceum ogólnokształcące 38,83, czyli bez mała 40%. Technika 

44% i szkoły branżowe 17%. Taki rozkład zainteresowania obserwujemy w poprzednich latach i taki też 

w tym roku żeśmy zrobili. Chociaż zauważamy spadek dynamiki zainteresowania kształceniem w szkołach 

realizujących treści kształcenia zawodowego na rzecz liceów ogólnokształcących. To się zaczęło odwracać. 

Może nie odwracać, ale ta dynamika zaczęła się zmniejszać wtedy, kiedy zostały zlikwidowane gimnazja i 

przyszli do nas absolwenci podstawówek. Oni częściej wybierają po prostu licea ogólnokształcące niż kiedyś 

wybierali gimnazjaliści. Dziękuję bardzo. 

 

 Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Dziękuję za bardzo obszerne informacje. Czy chcemy 

coś dopytać pana dyrektora w tej kwestii? 

 

 Radny Wojciech Szczygieł: Czy pojawiają się jakieś nowe zawody popularne wśród młodzieży i 

dyrektorzy widzą to i próbują jakieś nowe profile zakładać? 
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 Dyrektor Powiatowego Zespołu Oświatowego w Łukowie Krzysztof Konstanty: Tak. Powiem tak. 

Jakieś tam dyrektorzy przeprowadzają swoje analizy, swoje badania prowadzą i takim zawodem, który nam 

się udało, w ofercie edukacyjnej naszych szkół rzadko zdarzało się, że nowy zawód, który wprowadziliśmy 

do oferty edukacyjnej cieszył się zainteresowaniem, że tak powiem od razu. Mamy złe doświadczenia kiedyś 

z technikiem obuwnikiem, kiedy Łuków stoi dookoła zakładami obuwniczymi. Mieliśmy podpisane nawet 

porozumienie z przedsiębiorcami, że oni będą realizować treści kształcenia zawodowego, że będą wspierać 

i do takiej klasy zapisał się chyba jeden uczeń. Drugi taki przypadek, to był krawiec. Tutaj mieliśmy z kolei 

podpisane porozumienie z Łuksją. Łuksja, jak gdyby zapewniała te wszystkie aspekty kształcenia 

zawodowego. No i chyba dwóch się zapisało. A trzeci taki przypadek to był operator urządzeń przemysłu 

szklarskiego wtedy, kiedy huta szkła potrzebowała, właściwie huty szkła potrzebowały pracowników. I tam 

się zapisało dwóch uczniów jeden z Dublina, a drugi z poza powiatu łukowskiego. Natomiast zdarzyło się 

też tak, jak wprowadzaliśmy zawody w technikum do oferty edukacyjnej to był technik spedytor w Zespole 

Szkół nr 3 i technik leśnik, to jest absolutna nowość, jeśli chodzi o ofertę edukacyjną Powiatu Łukowskiego, 

w Adamowie. I w pierwszym roku naboru udało się utworzyć oddziały i technika leśnika i technika 

spedytora. W drugim roku naboru ten leśnik tam nie wyszedł, ale to była mniejsza liczba absolwentów 

podstawówek więc zrzucamy na to. Bo tam zainteresowanie było, ale było niestety na dosyć niskim 

poziomie takim, że nie pozwoliło utworzyć oddziału. Natomiast takie nowoczesne zawody wprowadzał do 

swojej oferty Pan dyrektor Federczyk w Zespole Szkół nr 1. No z racji tego, że ma BCU i ma bardzo 

nowoczesną bazę. Tam na przykład wprowadzał do oferty mechatronika, który no nie cieszy się 

zainteresowaniem. Wydawało się, nie tylko na podstawie jakiejś takiej wiedzy i jakiejś takiej analizy 

zainteresowań uczniów, że to będzie atrakcyjny kierunek, że sama nowoczesna nazwa „mechatronik” plus 

poparta bazą, że ona przyciągnie uczniów. Niestety nie, nie przyciągnęła i tam to zainteresowanie jest na 

poziomie 1-2 chętnych do takich oddziałów. Co wcale nie oznacza, że rezygnujemy i nie analizujemy rynku, 

nie analizujemy potrzeb. Natomiast też tak podchodzimy, no może nie z dużą ostrożnością, ale z rozwagą 

do tego, żeby szkoły nasze odpowiadały tylko na zapotrzebowanie rynku lokalnego, ponieważ to się nieraz 

rozjeżdża. Ten rynek lokalny zapotrzebowujemy, kształcimy, ale to raczej jest to kształcenie w klasach 

wielozawodowych w szkołach branżowych. Natomiast w technikach ten proces kształcenia z racji, że jest 

dłuższy, to też tutaj ta korelacja z rynkiem lokalnym jest nieco inna. Ale jak mówię mamy świadomość taką, 

że przed nami musimy sprostać takim oczekiwaniom, że jeszcze nie wiemy w jakich zawodach za kilka lat 

będą ludzie pracować a my musimy przygotowywać kadry do tego. Więc dyrektorzy i my wszyscy aktywnie 

patrzymy, aktywnie rozglądamy się i szukamy możliwości również, jeśli chodzi o bazę, żeby sprostać 

wymaganiom. Dziękuję. 

 

 Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Dziękujemy. Panie naczelniku oczywiście i pan 

dyrektor, jak mają ochotę mogą zostać w dalszej części. Jeśli mają inne obowiązki to możemy podziękować. 

 

 Dyrektor Powiatowego Zespołu Oświatowego w Łukowie Krzysztof Konstanty: Dziękujemy 

bardzo. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie procedury przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych oraz 

podejmowania działań następczych przez Radę Powiatu Łukowskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Mamy dokument z autopoprawką. Ta autopoprawka 

dotyczy paragrafu siódmego ustęp ósmy. Czy ktoś by powiedział parę słów. 

 

Członek Zarządu Powiatu Jerzy Kędra: Ja bym poprosił pana Marcina, który nadzorował tworzenie 

tego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: No wiemy, że dotyczy to sygnalistów, którzy muszą 

być w każdym zakładzie większym. 

 

 Kierownik Biura Rady Powiatu Marcin Tomczak: Ta uchwała wprowadza w życie zapisy ustawy, 

która nas zobowiązuje do stworzenia takiej procedury jasnego, przejrzystego systemu zgłaszania 

przypadków naruszeń prawa w związku z wykonywaniem pracy w jakikolwiek sposób. Jest jakiś katalog 

określony tych naruszeń wokół których się tutaj poruszamy. Procedura zapewnia jakby anonimowość, 

bezpieczeństwo sygnalisty i osób z nim związanych i deleguje cały proces wyjaśniania czy obsługi zgłoszenia 

na Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, która to komisja ma przygotować projekt uchwały rady. Rada 

podejmuje decyzje co do działań następczych i dalej komisja się zajmuje tym, czy to wdraża, czy odsyła do 

sygnalisty, jakieś informacje co dalej się z tym dzieje. 

 

 Radny Karol Ciołek: To ja mam dwie kwestie. Będą zgłoszone jeszcze dwie autopoprawki, trzy 

przepraszam, ale o takim charakterze technicznym. Chodzi o poprawienie stylistyki w paragrafie 5 ustęp 3, 

w paragrafie 6 ustęp 5 i w paragrafie 6 ustęp 7 punkt 3. Dodam jeszcze jedną ważną rzecz. Nie wiem, czy 

państwo zauważyliście, że tam jest taki zapis, który pozwala organowi, który będzie przygotowywał ten cały 

materiał, czyli Komisji Skarg Wniosków i Petycji pozwala podjąć taką decyzję, że jeśli ta informacja od 

sygnalisty, czy w tym wypadku trudno użyć słowa sygnalista, będzie anonimowa, to zostaje bez 

rozpatrzenia. Ustawa przewiduje taką możliwość, że organ przyjmujący skargi może uwzględnić taką skargę 

nie podpisaną, ale nie musi i w tym przypadku proponujemy, żeby Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie 

przyjmowała anonimów po prostu. 

 

 Radna Agata Zabielska: A ja bym chyba oczekiwała, żeby taki zapis był, żeby ta możliwość była pod 

uwagę wzięta. bo tam jest artykuł 7, że anonimy właśnie mogą być brane pod uwagę, bo są różne sytuacje 

i różne zdarzenia i nie każdy ma taką może nie wiem odwagę, możliwość. W projekcie nie ma. 

 

 Kierownik Biura Rady Powiatu Marcin Tomczak: W projekcie tak żeśmy zaproponowali tutaj 

w konsultacji, że anonimy nie zostaną rozpatrywane, ponieważ pewne rzeczy anonimowo łatwiej zgłosić, 

oszukać, a ustawa też przewiduje za składanie takich fałszywych doniesień pewne kary jakby, no ściganie 

przez organy odpowiednie. Dlatego chcielibyśmy tego uniknąć. Pani ma propozycję, ja bym proponował to 

przegłosować podczas sesji Rady Powiatu. 
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 Radny Karol Ciołek: Czy przegłosować zmianę tego zapisu, żeby przyjmować anonimy, bo nie 

słyszałem koleżanki. 

 

Kierownik Biura Rady Powiatu Marcin Tomczak: Pani radna by zgłosiła poprawkę, a Rada by 

przegłosowała, czy się z tym zgadza, czy nie. 

 

Radny Karol Ciołek: Ale proszę zwrócić uwagę, że to daje pole do nadużyć. Na przykład mieliśmy 

20 grudnia, kiedy to został, na szczęście, fragment takiego anonimu odczytany, stawiał poważne zarzuty 

w stosunku do naszej firmy powiatowej i kierownictwa tej firmy. Okazało się, przynajmniej tak wynika 

z protokołu zarządu, że to były zarzuty bezpodstawne. Ale to oczywiście każdy radny ma prawo do… 

 

Radny Wojciech Szczygieł: Jeśli można Panie Przewodniczący. Jeśli można, ja bym chciał poprzeć 

Pana Przewodniczącego Pady. Proszę państwa anonimowość rzeczywiście daje taką podstawę do tego, żeby 

ktoś stawiał zarzuty po pierwsze dowolne, po drugie niekoniecznie sprawdzone. I moglibyśmy, tak mi się 

wydaje, jeśli przyjęłaby rada propozycję Pani Agaty, to weszlibyśmy w taki tryb różnych nieoczekiwanych 

sytuacji i w zasadzie nie wiedzielibyśmy za bardzo co z nimi zrobić, bo osoba anonimowa ukrywa się 

i w zasadzie my mogłaby wymyślone jakieś sytuacje nam przedstawiać, niekoniecznie sprawdzone. 

A ustawa o sygnalistach z tego co wiem zakłada też, że jeśli osoba, która się ujawni, nie poprze tego 

dowodami Wtedy jest podstawa, żeby tę osobę ukarać. Jeżeli takiej sytuacji nie będzie i będzie ukrywanie 

się pod anonimem no to my nie będziemy mieli możliwości dotarcia do tej osoby, dopytania tej osoby. 

No nie będziemy mieli nic, a będziemy sprawą się zajmować, bo to się często nakręca, bo to są takie newsy 

różne też, na których osoba bazuje. W jednym się z panią zgadzam, że czasami pod tymi anonimami no coś 

jednak jest na rzeczy. Ale proszę państwa, niech ta osoba wtedy się ujawni. Jeżeli ona ma taką sprawę, która 

jest pewna, na którą ma dowody, to mi się wydaje, że rada jest tak poważną instytucją, że tylko takimi 

sprawami powinna się zajmować, a nie plotkami. Kiedy jeszcze to wszystko idzie w eter, bo te sesje są 

nagrywane. Ja też bym był przeciw temu, żeby taką poprawkę stosować. Dziękuję. 

 

Radny Karol Ciołek: No żeby wzmocnić ten głos kolegi Wojtka, to ja jeszcze dodam, zwrócę państwa 

uwagę, co jest oczywiste, że ustawa daje pełną ochronę sygnaliście. Jak się ta ustawa ukazywała, to wszyscy 

patrzyli na to z niesmakiem można powiedzieć, bo to jest ustawa, która takie zdania krążyły, popiera 

donosicielstwo. Właśnie nie. Daje pełną ochronę sygnaliście. Jeżeli ktoś ujawni dane sygnalisty ponosi 

konsekwencje. No chyba że sygnalista, tak jak to miało miejsce w ministerstwie szkolnictwa wyższego, 

zgodzi się na ujawnienie swoich danych. Więc wydaje mi się, że to rozwiązanie jest właściwe. 

 

Radna Agata Zabielska: A ja bym wraz optowała jeszcze za tą możliwością przyjęcia tego anonimu, 

bo wtedy każdorazowo Komisja Skarg i Wniosków po prostu podejmowałaby decyzję, czy zajmuje się tą 

sprawą czy nie. Bo sytuacje są różne i nie każdy ma taką odwagę, albo taką pewność, że naprawdę w takiej 

małej miejscowości gdzieś to nie wyjdzie. Ja wszystko rozumiem, wszystkie zapisy, że jest ochrona. 

Natomiast życie pokazuje nieraz inaczej. Doświadczenia ludzie mają też różne. Więc niech ta komisja 

każdorazowo podejmuje decyzję, czy się zajmuje takim anonimem czy nie. Czy faktycznie w tych anonimach 

są informacje no nierealne. A jeżeli wpłynie jeden anonim, a drugi będzie potwierdzający, no to co? 
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Kierownik Biura Rady Powiatu Marcin Tomczak: Wtedy, jeśli wpłynie zgłoszenie anonimowe, to 

nie ma sygnalisty, nie ma kogo chronić. No to można w jakimś innym trybie przyjmować takie zgłoszenia. 

 

Członek Zarządu Jerzy Kędra: Szanowni państwo ja powiem tak, że Zarząd stoi na stanowisku, żeby 

nie wprowadzać tutaj anonimowości i anonimów do rozpatrywania z uwagi na to, jak już było powiedziane 

przez moich przedmówców zarówno pana Wojtka jak i pana Karola Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczącego, że jest to duże niebezpieczeństwo. Tym bardziej powtórzę to jeszcze, że sygnalista 

jest chroniony. Jeżeli coś chce donieść, to może podpisać się i w tym przypadku. I na tym stoi również Zarząd 

na stanowisku. My nawet nie musimy, powiem szczerze, uchwalać tej uchwały tutaj przez Radę, ale mimo 

wszystko chcemy to zrobić, żeby było, żeby nikt nie mówił, że chronimy czegoś, albo boimy się czegoś tam. 

 

Radny Karol Ciołek: Ja nie wiem czy dobrze zrozumiałem. Każda instytucja typu zarząd ma przyjąć 

swoją procedurę, a Rada Powiatu swoją odrębną procedurę. 

 

Członek Zarządu Jerzy Kędra: Tak. Zarząd ma już dawno podjętą, decyzję zarządu, uchwałę taką 

o sygnalistach i to może funkcjonować w starostwie powiatowym. Natomiast my podejmujemy co do rady, 

bo tu może być szerszy zakres i będzie rozpatrywany tak jak w tej uchwale jest przedstawione. Przynajmniej 

skarga czy doniesienie przez sygnalistę musi być przyjęte jak czytaliśmy, przynajmniej dwóch członków 

komisji. Z uwagi na to, że musi ktoś potwierdzić, że to faktycznie jest zgłoszenie, a jeden może ktoś sobie, 

jeden członek, wiecie niewiarygodny czy coś w tym przypadku. Dlatego my mamy już w starostwie podjętą 

uchwałę o obronie sygnalistów. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z państwa? Jeśli nie, 

to myślę, że możemy podejść do głosowania w takiej formie jak tu przedstawiliśmy z tymi poprawkami. 

 

Radny Karol Ciołek: Przepraszam, jeśli mogę. Wszystkie poprawki o przyjęciu ich, bądź też 

o odrzuceniu decyduje Rada Powiatu więc dzisiaj tylko albo przyjmujemy w takim kształcie projekt uchwały, 

albo odrzucamy. Oczywiście z głosem radnej Agaty. Jak przewodniczący będzie wyrażał opinię, to można 

wspomnieć, że taka propozycja była. Ale formalnie wszelkie poprawki powinny być wniesione 

na posiedzeniu w dniu jutrzejszym przez Radę całą, nie przez komisję. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Oczywiście. Przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie procedury przyjmowania zgłoszeń 

zewnętrznych oraz podejmowania działań następczych przez Radę Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) Karol Ciołek, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Agata Zabielska 

NIEOBECNI (1) Włodzimierz Wolski 
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 Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji w 2024 r. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Drodzy państwo wiemy wszyscy, że jakby część 

protokołów i część rzeczy, kwestii to były za poprzedniej kadencji, częściowo my. Pytanie brzmi, czy mam 

to sprawozdanie odczytywać? Nie. Czyli przyjmujemy? Każdy z nas czytał, zapoznał się. Dziękuję bardzo. 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

8. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Czy w tym punkcie mamy jakieś istotne kwestie 

do omówienia. 

 

 Członek Zarządu Jerzy Kędra: Może ja tylko. Szanowni państwo, mamy taką małą poprawkę 

dotyczącą właśnie informacji o podejmowanych działaniach z promocji powiatu łukowskiego. Jest to 

drobna, przy analizie, ja to zgłosiłem z uwagi na to, że .... 

 

 Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Gdzie to mamy? 

 

Członek Zarządu Jerzy Kędra: Mamy to w dokumentach, to będzie na Komisję Bezpieczeństwa 

i mamy też możliwość sprawdzenia to i jutro będzie procedowane też jako opinia przedstawiona przez, 

dokumenty które są, informacja z podejmowanych działań z promocji. I w punkcie 33 będzie autopoprawka, 

bo mieliśmy sześć jubileuszy Ochotniczych Straży Pożarnych. W pierwszym tym opisie nie ma OSP Fiukówki, 

a w opisie całą informację o skutkach nie ma Gręzówki i Fiukówki. W związku z tym, żeby ktoś analizując tą 

informację nie był urażony, że takiego jubileuszu nie było, a był, bo nawet są też środki przyznane przez 

zarząd. To jest taka drobna sprawa, ale myślę dla ogółu, dla społeczeństwa, dla organizacji pozarządowych 

bardzo ważna. 

 

Radny Karol Ciołek: To jest autopoprawka komisji?  

 

Członek Zarządu Jerzy Kędra: To jest tak. Przepraszam. Komisja jeszcze nie miała, będzie dzisiaj 

o 11:00 Komisja Bezpieczeństwa. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Dziękuję bardzo za informację. Jeśli nie mamy już 

nic. W takim razie kończę dzisiejsze posiedzenie. Dziękuję bardzo. 
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9. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Szczęśniak: Dziękuję bardzo za udział w posiedzeniu komisji. 

 

Przewodniczący Komisji 

Krzysztof Szczęśniak 

  

Przygotował: Monika Charczuk-Żyłka 

 


